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Pogovor o prevzemni ponudbi Igorja Laha za prevzem Pivovarne Laško

TV SLOVENIJA 1, 04. 08. 2011, ODMEVI, 22:20

SLAVKO BOBOVNIK: Igor Lah, večinski lastnik holdinga KS Naložbe, pa je danes objavil prevzemno
ponudbo za Pivovarno Laško. A za delnice Laškega ne ponuja gotovine, ampak obveznice svojega podjetja.
VESNA ZADRAVEC: Delnica Pivovarne Laško je danes izgubila skoraj 20 odstotkov vrednosti, pristala je na
11 evrih. Podjetnik Igor Lah pa želi Laško prevzeti po nižji ceni. Za delnico Pivovarne Laško bi odštel 9
evrov. Natančneje, za eno delnico bi dal 9 obveznic podjetja KS Naložbe. Zdaj se morajo odločiti lastniki,
med njimi največji NLB, ki obvladuje četrtino Pivovarne Laško. Ta pa je danes že sporočil, da se s ponudbo
ne strinja. Da je Lahova cena 9 evrov v obliki obveznic neprimerna, menijo tudi mali delničarji. Poleg
Laha si namreč ti delijo lastništvo podjetja KS Naložbe. Prepričani so, da bo do sredine septembra Lah
ponudbo popravil.
RAJKO STANKOVIĆ (predsednik MDS): Menimo, da je prenizka in da jo absolutno mora se korigirati
navzgor. Predvsem pa menimo, da ne sme biti ponudba za nakup deleža samo v obveznicah, ampak tudi
v denarnem nadomestku.
ZADRAVEC: Tudi sicer se zdi Lahov prevzem finančno težko izvedljiv. Podjetje je lani imelo izgubo. Če
bi želeli izpeljati prevzem, pa bi se podjetje moralo zadolžiti za 200 milijonov evrov. Vprašanje tudi je,
kdo bi jim tako visoko posojilo dal. Igranje z usodo ene največjih slovenskih družb pa njeno vodstvo zgolj
nemočno opazuje.
DUŠAN ZORKO (predsednik uprave Pivovarne Laško): No, za nas je pomembno, da skupina Pivovarna
Laško dobi lastnika, bodisi nekoga, ki bo vedel v smislu strategije, kaj s to skupino upravljati in finančno
razbremeniti. Mi moramo nadaljevati s procesom odprodaje premoženja in pridobiti reprogram kreditov.
ZADRAVEC: In dodaja, da bo odprodaja Mercatorja, Fructala in časopisnih družb tekla nemoteno.
BOBOVNIK: Gospod Matej Tomažin, dober večer.
MATEJ TOMAŽIN (član uprave KD Skladi): Dober večer.
BOBOVNIK: Nekateri so prepričani, da ponudba, o kateri je bilo govora v prispevku, ni resna ponudba.
Ampak oglas je bil objavljen in vzeti jo je treba kot še kako resno?
TOMAŽIN: Ja, vsekakor, vsaka ponudba, ki dobi dovoljenje s strani Agencije za trg vrednostnih papirjev
in je le-ta objavljena v dnevnih časopisih, je resna do samega izteka. Kakšen bo izplen, bo pa pokazal
seveda čas.
BOBOVNIK: Delničarji naj dobijo denar, ne obveznice, je bilo slišati v prispevku. Vaše mnenje?
TOMAŽIN: Tako, ponudba vsebuje določbo, da v kolikor se delničar Pivovarne Laško odloči za sprejem
take ponudbe, da bo dobil 9 obveznic KS Naložbe. Sedaj je na delničarjih Pivovarne Laško odvisno, ali bo
presodil sam, ali je taka ponudba zanj sprejemljiva ali ne.
BOBOVNIK: Ampak običajno velja, da so obveznice, v primerjavi z delnicami, manj rizičen vrednostni papir.
Je tudi v tem primeru tako?
TOMAŽIN: To je zelo zanimiva misel. Vsekakor gre tukaj več vidikov spremljati. Eno je ta boniteta
ponudnika, se pravi, ko izdajatelj izda neke obveznice, bo tisti kupec, ali prejemnik obveznic razmišljal,
ali je ta izdajatelj sploh sposoben vračati oziroma izpolniti te obveznosti, ki jih prinašajo te obveznice. Po
drugi strani pa tudi vemo, da delnice na prinašajo samo enosmerne poti navzgor. Lahko se zgodi stečaj,
lahko se zgodi kaj drugega. In v tej trenutni situaciji je za delničarje Pivovarne Laško kar zanimiva dilema.
BOBOVNIK: Ja, zelo zanimiva. Vi ste strokovnjak, svetujte jim. Bi vi, če bi imeli te delnice, prodali te delnice
za obveznice ali jih ne bi?
TOMAŽIN: Ponavadi je pri takih prevzemnih ponudbah smiselno malenkost počakati. Vemo, da sama
prevzemna, potek prevzemne ponudbe traja en mesec. Lahko se še spremeni, kajti to je prva ponudba;
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videli smo že v preteklosti, da so prevzemniki tudi že spreminjali same prevzemne ponudbe in mogoče
se lahko tudi to tukaj zgodi.
BOBOVNIK: Se pravi, lahko cena gre še navzgor. Se lahko spremeni tudi oblika te ponudbe, da kupec, tisti,
ki želi prevzeti, ponudi denar namesto obveznic? Se to tudi lahko zgodi?
TOMAŽIN: Ponudba se lahko spremeni, vsekakor to potrebuje tudi potrditev s strani Agencije za trg
vrednostnih papirjev. Za delničarja pa je seveda tista smiselna odločitev, kaj sploh želi imeti.
BOBOVNIK: Prevzem z obveznicami je v drugih evropskih državah običajna pot in dovoljena pot prevzema?
TOMAŽIN: Vsekakor. To je, v bistvu prevzemi se dogajajo bodisi z denarjem, bodisi z vrednostnimi papirji
in pri teh vrednostnih papirjih podjetja lahko izkoriščajo bodisi delnice, bodisi obveznice ali pa kakšne
druge vrednostne papirje.
BOBOVNIK: V kakšnem času se mora ta zgodba končati? Ta prevzemna zgodba? Je tu predpisan kakšen čas?
TOMAŽIN: Ne, predpisan ni. Sama prevzemna zakonodaja govori o trajanju v roku enega meseca, lahko
se pa to podaljšuje. Tako da v bistvu nekega dokončnega, da bi rekel, sigurno se bo to končalo v roku
dveh mesecev, tega ne moremo reči.
BOBOVNIK: Dobro, mali delničarji bodo ostali nocoj brez vašega nasveta, če sem vas prav razumel.
TOMAŽIN: Tako.
BOBOVNIK: Ja, hvala lepa za pojasnila.
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